
Skolebestyrelsen – Hjørring Sydøstskole 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
      

Dagsorden til møde d. 1/4 2025 kl. 19.00. Mødet afholdes på Muldbjergskolen.  
 
Fraværende: Mikka, Mads, Clement 
Referent: GS/MA     3-25 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Siden sidst (10 min.) 
Godkendelse af referat og dagsorden:  
Næste møde: mandag den 28. april 2025 kl. 19.00 på Bagterpskolen 
Personale: Intet nyt.  
Skolemad: Orientering om forsøgsordning med skolemad. Bestyrelsen ønsker ikke at benytte sig af 
forsøgsordningen. 
Aktivitetsmuligheder: Vi afventer tilbud fra et firma og forventer at søge fonde til projektet. 
 
Nyt fra eleverne (15 min.)  

Bagterp: Mads fra 9.B: fraværende 
 
Muldbjerg: Clement fra 6.O: fraværende 

 
Kvalitetsprogram (15 min.) 
 Status på implementering af kvalitetsprogrammet. Ori. v. Mads. 
  

Referat: Investering i bedre faglokaler: Vi har søgt ind på renovering af madkundskab på 
Bagterpskolen og HDS og N/T på Muldbjergskolen.  
Juniormesterlære: alle overbygninger skal tilbyde juniormesterlære. Vi laver et tilbud på 
Bagterpskolen og Muldbjergskolen.  
Orientering om lokale valgfag, indfasning af ny timetalsfordeling, færre prøver, mulighed for 
karakterer i 6. og 7. klasse, skolens timebank, afdækning af test i forhold til de 10% mest 
udfordrede elever i dansk og matematik. 
 
Bestyrelsen anbefaler, at der ikke gives karakterer i 6. og 7. klasse. 

 
Elitesportsklassen (10 min.) 

Elitesportsklasserne har et ønske om udvidede muligheder for rejseaktivitet. Ønsket vil 
bevirke, at der gives mulighed for at benytte sig af skolerejser. Hvis ønsket imødekommes, 
skal princippet for lejrskoler revideres. Ori. v. Mads. 
 
Referat: Drøftelse. Intentionerne bag ønsket belyses nærmere til kommende 
skolebestyrelsesmøde.  

 
Kommende børnehaveklasser (20 min.) 

Status efter de seneste politiske drøftelser. Kræver indstillingen fra BFU en reaktion fra 
bestyrelsen? Nedenstående er referat fra seneste BFU-møde. 

Beslutning 

Et flertal i Børne-, Fritids- og Undervisningsudvalget besluttede at anbefale Byrådet at dispensere fra 
Styrelsesvedtægten for skoleåret 2025/2026 ved: 
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• At anbefale en dispensation for børn der søger ind på en anden skole end distriktsskolen, og som 
har søskende på denne skole. Dispensationen gives alene for skoleåret 2025/2026. Dispensationen 
medfører oprettelse af en ekstra klasse i henholdsvis Højene og Bagterp. 

• At anbefale at dispensationen er enkeltstående, og at dispensation ikke kan komme på tale i 
kommende år. 

• At anbefale, at der ikke foretages bygningsmæssige ændringer, men at klasserne skal rummes 
indenfor de nuværende fysiske rammer. 

• At anbefale at økonomien for 2025 tilvejebringes via en tillægsbevilling, og at økonomien for de 
kommende år tilvejebringes via budgetprocessen 

Derudover har Børne-, Fritids- og Undervisningsudvalget anmodet forvaltningen om at udarbejde en 
kommunikationsstrategi på området. 

Erik Høgh-Sørensen (VL) stemte imod med begrundelsen ”Kunne ikke tilslutte sig flertallets indstilling, fordi 
en midlertidig/delvis dispensation ikke gælder lige for alle fremover. VL foreslår en generel søskendegaranti 
med permanente og let-kommunikerbare regler, der gavner kommunens bosætningspolitik.” 

 
Referat: BFU har indstillet en ekstra bh.kl. på Bagterpskolen. Byrådet tager stilling til 
indstillingen den 30. april 2025.  

 
Sprog og den gode tone (10 min.) 

Endeligt udkast til kommunikationspolitik på Hjørring Sydøstskole drøftes og godkendes. 
Udkast vedlagt som bilag. 
 
Referat: Bestyrelsen godkender udkast til kommunikationspolitik på Hjørring Sydøstskole.  

 
Skoleudviklingssamtale (30 min.) 

Afholdes d. 5/5. Ledelsen på Muldbjerg ytrer ønskes om repræsentation fra Muldbjerg. TR er 
inviteret til samtalen. 
Ramme for samtalen: 

 
 
Styrker og udfordringer til drøftelse – ønsker fra bestyrelsen og indstilling fra ledelsen: 
 
Referat: Et tema i skoleudviklingssamtalen kunne være de fysiske rammer. Deltagerne til 
samtalen er: skolechef, en konsulent, skoleledelsen, Helle og Gitte som TR’ere, formand, 
næstformand samt en forældrevalgt på Muldbjergskolen.   
 
 

Økonomi (10 min.) 
Ori v. Gitte 
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Referat: Der skal afleveres ledelsestilsyn – ØK1 – inden påskeferien. Vi forventer at komme ud 
af 2025 i balance.  
 

Evt.  
 Kommende dagsorden 
 
Punkter til kommende møde.  

 

• Sikker trafik - spørgeskemaundersøgelse 

• Elevråd – ansvar og rolle 
o Fællesmøder 

• Præsentation af Væksthus/Muldbjerg 

• Besøg i Matematikkens Hus 

• Hjemmesiden 

• Obs – på visitation og tildeling 

• Skolemad 
 


